
 

 

 

  

 
 

  

 

 

 

Inbreng commissiedebat Nationale veiligheid, brandweer 
en crisisbeheersing 15 mei 2024  

 
 

Op 15 mei spreekt uw Commissie over Nationale veiligheid, brandweer en crisisbeheersing. De water-

schappen hebben een aantal aandachtspunten op het agendapunt voortgang crisisbeheersing.  

Naar aanleiding van de evaluatie van de wet Veiligheidsregio’s is de minister van J&V van plan de water-

schappen uit de wet Veiligheidsregio’s te schrappen. De argumentatie is dat veiligheidsregio’s zelf verant-

woordelijk zijn voor het betrekken van relevante netwerkpartners. Dit kan betekenen dat water en kli-

maat niet meer vanzelfsprekend hoog op de agenda van de veiligheidsregio staan. De waterschappen vin-

den dit geen goed idee. 

Watergerelateerde crises zoals overstromingen en droogte komen door klimaatverandering helaas steeds 

vaker voor. Ook zijn er situaties denkbaar, zoals cyberaanvallen en stroomuitval, waarbij waterschappen 

geraakt worden. Zij beheren immers kritieke infrastructuur zoals rioolwaterzuiveringen en gemalen. Alle-

maal redenen waarom waterschappen als specifieke crisispartner in de (opvolger van de) wet Veiligheids-

regio’s moeten staan op in elk geval de punten: 

- Deelname aan vergaderingen van het algemeen bestuur van de veiligheidsregio (art. 12) 

- Afstemming van het beleidsplan van de veiligheidsregio met die van de waterschappen (art. 14) 

- Het als waterschappen kenbaar kunnen maken van een zienswijze op het regionaal risicoprofiel 

van de veiligheidsregio (art. 15) 

 

Op dit moment loopt een onderzoek hoe de positie van de waterschappen in de crisisvoorbereiding en 

crisisbeheersing verstevigd kan worden. Dit onderzoek wordt in opdracht van het Ministerie van J&V en de 

Unie van Waterschappen uitgevoerd door het Nederlands Instituut Publieke Veiligheid (NIPV). In dit onder-

zoek wordt onder meer verkend in hoeverre het juridisch mogelijk (en nodig) is om een waterschap lid te 

maken van het bestuur van een veiligheidsregio. Rond september 2024 wordt het eindrapport verwacht. 

 



Pagina 2 van 2 

 

 

 

 

 
 

Is de minister bereid om de uitkomst van het NIPV-onderzoek af te wachten voordat hij een besluit 

neemt over het evt. schrappen van de waterschappen uit de wet Veiligheidsregio’s?  
 

 

 


